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Jaarverslag VWG 2022 
 

 

1. Bestuur 
 

Bestuurssamenstelling 
Het bestuur was begin 2022 als volgt samengesteld: 

Voorzitter   Piet Spoorenberg vanaf 28 maart 2013 

Secretaris   Huub Casander vanaf 28 november 2013 

Penningmeester   Niek Wieringa vanaf 21 maart 2019 

Onderzoek en bescherming Vacant 

Activiteiten   Wouter Rohde vanaf 28 maart 2013 

Communicatie   Doortje van Dijk vanaf juli 2020 

 

Kascommissie 
Lid    Hugo Weenen vanaf juni 2020 

Lid    Wobbe Kijlstra vanaf 25 maart 2021 

Lid    Ton ten Veldhuis vanaf maart 2023 

 

Dineke Sluijters Vogelfonds 
Lid    Ton ten Velthuis  vanaf 24 november 2015 

Lid    Rien Rense vanaf 15 maart 2018 

Lid    Arda van der Lee, vanaf maart 2021 

Lid    Rob Moolenbeek, vanaf maart 2021 

Lid    Wobbe Kijlstra, vanaf maart 2022 

 

 

Een nieuwe start? 
Wat heerlijk dat we in 2022 langzaam uit de greep van de Corona kwamen. De ledenbijeenkomsten in het 

voorjaar, zoals de algemene ledenvergadering in maart hadden we nog in de Drie Dorpen. Maar inmiddels 

komen we weer bij elkaar in ons eigen vertrouwde clubgebouw, infoschuur het Gooi. 

Stap voor stap bouwen we onze activiteiten weer verder uit. 

Helaas lukte het niet om in maart 2022 al een nieuwe secretaris en voorzitter te vinden en hebben Huub en 

Piet nog een jaar bijgetekend. 

Niet dat het bestuurswerk nu zo veel tijd kost, maar het is gewoon goed, dat er met enige regelmaat wat 

verversing is. En na 10 jaar is het echt goed om het stokje over te dragen. 

Als bestuur hebben we in 2022 vijf keer “vergaderd”. Waaronder ook een keer in het veld, om samen te 

genieten van het vogels kijken. 

Verder hebben we gezien dat de vereniging weer als vanzelf zijn activiteiten ontplooit.  

Sommige vragen en opmerkingen naar aanleiding van het noodgedwongen anders opzetten van de 

groepsreizen (buitenland, weekenden) hebben ons wel verbaasd. Zijn we vooral lid van de vogelwerkgroep 

voor ons eigen plezier? Of willen we met plezier bijdragen aan de doelstellingen van onze vereniging? Er zijn 

zo veel leuke dingen binnen onze vereniging (samen) te doen, waar “onze” wilde vogels ook wat aan hebben. 

 

 

Verenigingsadministratie 
Onze ledenadministratie stond begin 2022 nog volledig in een Excel document op een aparte laptop. Deze 

situatie was en moest zeer dringend aangepakt worden. Na een goede bespreking van bestuur met Gabe 

Langhout (financiële administratie) en Pieternel Blom (ledenadministratie) is er door Gabe en Pieternel zeer 

daadkrachtig gewerkt aan het uitzoeken, inrichten en overzetten van de beide administratieve systemen in 1 

nieuw systeem (Conscribo). Per 1 januari 2023 is alles volledig in werking in het nieuwe systeem. Een hele 

klus is daarmee afgerond en grote blijdschap bij ons als bestuur, dat dit zo goed is afgewerkt.  
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Bescherming van vogelbelangen 
Al jaren leeft de wens, om op het natuur/vogelbeschermingswerk meer coördinatie en continuïteit tot stand te 

brengen. Hierbij wordt vooral gedacht aan een groep leden rond dit thema, maar dat is tot op heden nog niet 

tot stand gekomen.  

Veel van het onderzoekswerk van de groepen binnen onderzoek en bescherming (Eempolder- en 

watervogeltellingen, broedvogelinventarisaties, roofvogel, ijsvogel, zwaluwen, nestkasten en 

vogelringprojecten) levert belangrijke gegevens en kennis op, die voor de bescherming van de vogels 

onontbeerlijk is. Daarnaast wordt ook direct aan soortbescherming gedaan door bijvoorbeeld het creëren en 

onderhouden van nestgelegenheid voor ijsvogels en zwaluwen (boeren-, huis-, oever- en gierzwaluwen) en 

nestkastbroeders. 

Ook meer gebiedsgericht wordt het nodige al gedaan. In de Eempolders wordt door een grote groep 

weidevogelbeschermers samen met boeren en Natuurmonumenten in een goede gebiedsgerichte 

samenwerking gepoogd de teloorgang van weidevogels te keren. 

In de natuurgebieden zijn we als vogelwerkgroep actief bezig met de plannen in en rond het Eemmeer (Dode 

Hond), Het voorland bij de Stichtse brug (“Blaricum aan Zee”), plannen voor verder exploiteren van de 

Gooimeer-kust en het gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen. In deze vraagstukken werken we als 

vogelwerkgroep waar mogelijk samen met Vrienden van het Gooi en andere natuurorganisaties. Het gaat hier 

namelijk meestal om meer dan alleen het vogelbelang. De Vrienden van het Gooi zijn sterk in ruimtelijke, 

bestuurlijke en juridische vraagstukken en onze kennis over vogels kan daarbij aanvullend heel nuttig zijn. 

Daarnaast komen nogal eens vragen en meldingen bij onze vogelwerkgroep binnen voor advies over het 

ophangen van een nestkast, aantasting van vogelbelangen in een woonwijk, stadspark of buitengebied. Onze 

inbreng is steeds op ad hoc basis en daarbij slagen we er in een aantal gevallen niet in om (tijdig) leden te 

vinden, die hier wat in kunnen betekenen. 
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2. Onderzoek en bescherming 
 

Broedvogelinventarisaties 
De Werkgroep Broedvogels (coördinatie Dirk Prop en Piet Spoorenberg) inventariseert jaarlijks wisselende 

natuurterreinen in ons werkgebied. In 2022 waren dit de volgende gebieden: 

- Loenderveense Plas 

- Kortenhoevse Plas west 

- Gooilust 

- De Snip en Mediapark 

- Einde Gooi 

Aan de inventarisaties namen 34 waarnemers deel. De resultaten zijn beschreven in rapporten en de aantallen 

zijn vastgelegd in de database van Sovon. De rapporten zijn te downloaden op onze website www.vwggooi.nl 

In de jaarlijkse bijeenkomst in december zijn de resultaten van alle inventarisaties gepresenteerd aan de 

deelnemers, beheerders en geïnteresseerden.  

 

 

Roofvogels 
Geen verslag ontvangen. 

 

 

Vogelringstation 
Geen verslag ontvangen. 

 

 

IJsvogels 
Het onderhoud aan de ijsvogelwanden en de monitoring is op een goede manier verlopen. 

Duidelijk werd dat op sommige plaatsen door de sterk toegenomen toestroom van bezoekers de ijsvogels niet 

tot broeden kwamen of het na een eerste broedsel voor gezien hielden. Dat was merkbaar op de Hilversumse 

Meent en in Anna’s Hoeve. Van de zeven ’s-Gravelandse landgoederen zijn er vijf vrij toegankelijk. Daar 

werden geen ijsvogelbroedgevallen vastgesteld in de wanden. De andere twee landgoederen zijn niet vrij 

toegankelijk, hier waren wel broedende ijsvogels aanwezig. Deze constatering stemt tot nadenken.    

Door de zware storm op 18-2-2022 waaiden een groot aantal bomen om. Op tenminste één zo’n nieuwe locatie 

werd een broedgeval vastgesteld met 2 broedsels. Aan een ingezakt stuk oever van de Vecht bij Breukelen 

werd in 2022 een ijsvogelbroedpaar vastgesteld, er waren drie broedsels. Opmerkelijk dat deze vogels hierin 

slaagden ondanks de soms zeer drukke recreatievaart op de Vecht. Dit jaar was er ook weer een ijsvogelpaar 

met vierde broedsel te melden. Ook dat was in Breukelen. Helaas ontving de werkgroep in 2022 geen gegevens 

van de Waterleidingplas en eiland de Dode Hond. Beide gebieden zijn normaal goed voor enkele paren 

ijsvogels. 

Het totale aantal broedparen in 2022 waarvan de nestplek bekend was is 48 paar. Daar komen nog een aantal 

vastgestelde territoria bij waardoor er in het werkgebied voorlopig rond de 55 paar zijn genoteerd. Er was weer 

een opmerkelijk hoog aantal paren met een derde broedsel, namelijk 36 (61%). 

Het aantal leden van de IJsvogelgroep bleef ongeveer gelijk (70). Door omstandigheden werd de jaarlijkse 

bijeenkomst van de werkgroep van februari verplaatst naar 14-5-2022. Dat was gelijk met een openbare lezing 

in het kader van de Nationale Vogelweek van Vogelbescherming Nederland. 

In 2022 was er geen student van de Wageningen universiteit om mee te werken aan het broedbiologisch 

onderzoek. Voor dit onderzoek werden dit jaar op drie locaties de braakbalresten uit de nestkasten verzameld. 

In totaal zijn er nu 17 doosjes met braakbalresten beschikbaar uit 2019, 2020 en 2022. Mardik Leopold van de 

Wageningen universiteit heeft grote interesse in deze braakbalresten van ijsvogels. Helaas is er nog geen 

student die het onderzoek aan de otolieten, gehoorbeentjes die in de visresten zitten, wil uitvoeren. 

Aan het einde van het jaar zijn met behulp van 15 verschillende vrijwilligers 6 ijsvogelwanden met een houten 

kunstwand verbeterd. Ook zijn op 8 locaties de nestkast voorzieningen verbeterd of nieuw aangebracht. Voor 

die verbeteringen werden hardhouten planken gebruikt van afgebroken steigers. 

 

 

  

http://www.vwggooi.nl/
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Zwaluwenonderzoek 
In 2022 zijn de gebruikelijke tellingen weer gedaan voor de huiszwaluwen en de boerenzwaluwen. Hulde aan 

de trouwe tellers! 

De resultaten zijn in de SOVON database ingevoerd. En maken zo deel uit van “big data” analyses. Lokaal 

ging het op sommige plekken beter, op andere minder. Het is niet goed te doen om op grond van lokale 

tellingen algemeen uitspraken te doen. Wel is duidelijk dat het nestgelegenheid aan woningen voor 

huiszwaluwen blijft afnemen door afname actieve boerderijen en toename weerzin tegen zwaluwenpoep. 

Het overleg met SOVON m.b.t. de verschillen in de SOVON en VWG cijfers is in goed overleg afgerond. 

Sommige namen en cijfers zijn bij SOVON aangepast. Sommige cijfers uit het verleden zijn geschrapt omdat 

ze niet betrouwbaar genoeg bleken. 

De boerenzwaluwen en gier ”zwaluwen” zitten (nog) niet in een monitoring programma. Wel zijn er 

“gierzwaluwexcursies” gedaan.  

Wel is ook dit jaar weer onderhoud gepleegd aan de nestgelegenheid voor boerenzwaluwen onder de bruggen 

in de Eempolder 

Het onderhoud aan de oeverzwaluwenwanden is ook dit jaar beter gegaan. Dus kon er weer goed geteld en 

geringd worden. De oeverwand op de Hilversumse Meent zal wegens territorium van een vos niet meer 

hersteld worden 

En ook de zwaluwentillen kregen een onderhoudsbeurt. De bezetting door de huiszwaluw geeft een wisselend 

maar toch hoopgevend beeld. De moeite van het voortzetten van deze alternatieve broedgelegenheid waard. 

In Hilversum liep het gesprek om samen met de gemeente te werken aan monitoring van “urbane soorten”. 

Waaronder de gierzwaluw. Dit alles in het kader van de ambities van Hilversum om te “vergroenen”. Plannen 

en uitvoering zijn altijd twee grootheden gebleken. Het vereist geduld en volharding. 

 

 

Nestkast onderzoek 

Het broedseizoen 2022 begon met storm in februari, waar veel bomen door omver gingen. Helaas zijn er ook 

bomen met nestkasten waren omgevallen. Engbert van Oort heeft in het begin van het seizoen nog heel wat 

nieuwe nestkasten getimmerd.  

Een van de speerpunten voor komend jaar zal zijn  het zoeken naar nieuwe controleurs want een controleur 

kan zo maar uitvallen. Dit voorjaar meldden een paar mensen dat ze wilden of moesten stoppen. 

Oproepen in de nieuwsbrief en Korhaan, leverden dit jaar 10 nieuwe controleurs op, waarvan een aantal al 

goed ingezet konden worden, 8 van hen zijn geënthousiasmeerd en blijven.    

Professor Kees van Oers heeft ons laten weten dit jaar helaas geen studenten te hebben die de 55 kasten op 

Boekesteyn en de 43 kasten op Schaep en Burgh kunnen controleren. Dit is een onderzoeksproject van het 

NIOO (Nederlands Instituut voor Oecologisch Onderzoek) over de invloed van de koolmees op de bestrijding 

van de processierupsen. Gelukkig hebben we een controleur gevonden die bereid deze kasten te controleren. 

Voor Bikbergen I, De Lieberg worden dit jaar gecontroleerd door nieuwe controleurs. Bij de gebieden Tergooi 

ziekenhuis  en Visio krijgt de controleur versterking van een nieuwe controleur. 

Op de gebieden Sypesteyn, Crailo en Nieuwenoord hebben we nieuwe controleurs gevonden die ingewerkt 

worden door de controleurs die het dit jaar hebben gedaan en ermee willen stoppen. 

Hoe ging het dan met onze vogels in 2022?   

Al met al hebben we in 2022 wel 30 terreinen gecontroleerd door 37 controleurs, waarvan een aantal dus dit 

jaar voor het eerst.  We kregen berichten uit Brabant waar 9 mrt al de eerste legsels van koolmees (2 ei) en 

pimpelmees (6 ei) waren gesignaleerd. Bij ons begonnen ze iets later maar ook behoorlijk vroeg; 28 maart het 

1e pimpelmees ei op Oud Naarden en Naarderweg. De 1e boomklever legt zijn ei op de Postiljonheide op 29 

maart.   

In deze 30 gebieden zijn er 1.599 nestkasten gecontroleerd. Dat zijn 114 kasten meer dan in 2021, dat komt 

vooral doordat de kasten in het Smithuyserbos weer gecontroleerd zijn dit jaar, maar ook enkele andere 

terreinen zijn meer nestkasten opgehangen. Er waren in totaal 1.187 legsels (incl. 2 merel legsels en 2 uilen 

legsels uit gebieden die we niet verder hebben opgenomen), met 8.862 eieren, dat waren er beduidend minder 

dan in 2021 (10.538) en ook minder dan in 2020 (9.379).  

Er zijn 6.707 eieren uitgekomen, waarvan 6.395 jongen zijn uitgevlogen, dat is een succespercentage van 72,5 

%, wat over de laatste jaren een gemiddeld percentage is. Nu zeggen die totale getallen natuurlijk niet zoveel. 

We kijken liever naar de verschillende soorten in ons gebied en hoe die het doen.  

Bijzonder jaar was het voor Fort Uitermeer, daar waren dit jaar 14 legsels grauwe vliegenvangers (van de 17 

legsels in het hele Gooi), 9 van de 17 spreeuwenlegsels en 3 van de 6 winterkoningen in t Gooi. Er was zelfs 

een kerkuil met 5 jongen in het fort, helaas zijn ze allemaal doodgegaan, waarschijnlijk is één van de ouders 

omgekomen?    
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Minder leuk is dat we dit jaar uitzonderlijk veel predatie van de boommarter hadden, dit tot grote frustratie 

van de verschillende controleurs die hier mee te maken hebben gehad. Je herkent zijn predatie doordat hij het 

hele nest met inhoud uit de nestkast trekt. Als er weinig muizen zijn, gaat de marter op zoek naar alternatief 

voedsel. De zoogdieren vereniging is blij met de stijging van de boommarter, hij doet het behoorlijk goed in 

heel Nederland. En het moet gezegd: het is een prachtig beestje. Je zult hem niet snel zien, want hij foerageert 

in de nacht. De boommarter was vooral actief in Bikbergen II, Bussums Bloei, Julianaoord, Drakenburgh, De 

Lieberg, Parrewijn, Postiljonheide en Smithuyserbos.   

Ook was er sprake van veel verlaten legsels of onbezette kasten in verschillende gebieden. Onduidelijk is wat 

daar de reden van kan zijn. 

Verder hebben we dit jaar afscheid genomen van Ronald Beskers, die vele jaren het aanspreekpunt was en 

leiding gaf aan het  Goois Nestkast Onderzoek. Ronald heeft door de jaren heen, naast het onderzoek ook 

ontzettend veel nestkasten gemaakt en mensen als controleur ingewerkt. Wij willen hem daarvoor hartelijk 

danken. Nestkastteam (nestkastteam@vwggooi.nl) Coby Jeninga en Henny Meulepas 

 

 

Eempoldertellingen 
Het is het afgelopen jaar weer gelukt om alle geplande tellingen uit te voeren. Gelukkig zorgde Corona 

nauwelijks voor moeilijkheden. 

Ook dit jaar zijn er weer vier artikelen over de resultaten in de Korhaan verschenen. Er is een bijeenkomst van 

de tellers gehouden in de Werkschuur. Er waren voldoende tellers, maar aanvulling is altijd welkom. 

Het is de bedoeling dat het komende jaar het rapport over de jaren 2015 tot en met 2020 verschijnt. 

 

 

Weidevogelnestbescherming 
Resultaten 

Over het geheel zien we in 2022 in ons gebied een trendmatige stabilisatie met gelukkig een geringe stijging 

gedurende laatste 6 jaren.  

Totaal aantal nesten en territoria in 2020 was 693 en in 2021 was dit aantal 631. En in 2022 was dit 684. 

Qua aantal een stijging van 53, is dan 8,4 %. Schommelingen tussen jaren zijn normaal. Over een periode van 

4 jaren is er sprake van een stabilisatie of zelfs een redelijk grote stijging. Over de jaren 2018/2019 gemiddeld 

578 nesten en territoria en over de jaren 2021/2022 zijn dat er 658. Een stijging van 13,8 %.  

Belangrijk ook te vermelden dat de predatie in het seizoen 2022 wat hoog was en juist in het seizoen 2021 

zeer laag was met 13,8 % en dat cijfer is uiteindelijk van grote invloed op het aantal vliegvlug geworden 

kuikens.  

Rekening houdend met de nog aanvaarbare predatiegraad (13,8 %) kunnen we spreken van een bijzonder goed 

resultaat. Met name veel predatie op maislanden binnen bepaalde percelen. 

Er was een duidelijke aanwezigheid van vossen en ook redelijk veel hermelijnen. Ook soms vastgelegd op 

camera.  

De nodige acties ter preventie – waar mogelijk – worden genomen, o.a. via afschot en via het plaatsen van 

vossenrasters. Het  afschot van de vossen is per het voorjaar van 2022 verboden. In het gehele gebied Eemland 

werden 20 rasters rond plas dras situaties geplaatst. Dit jaar zijn er 10 in ons gebied Westelijk Eemland 

geplaatst. Het is de bedoeling dat op den duur rond wellicht meer las-dras gebieden vossenrasters geplaatst 

zullen worden. Was ook een jaar van leren uit de opgedane ervaringen.  

Plas-drassen 

Het aantal plas-dras situaties is voor geheel Eemland vanaf 2016 van 60 naar 100 plas dras situaties gegaan. 

Je ziet in de cijfers ook een duidelijke trendmatige verschuiving van het aantal broedparen van regulier 

grasland(legselbeheer) naar plas-dras-situaties met zwaar beheer en kruidenrijk. 

Groter kerngebied 

Per 2023 is er een uitbreiding gekomen van het zgn. kerngebied voor percelen waar voldoende weidevogels 

aanwezig zijn. Het jaar 2020 was het eerste jaar dat de uitbreiding met de zgn. randzones in werking is gegaan. 

Hiervoor kwamen in ons gebied aan aantal percelen zeker in aanmerking. Het gaat dan om het opnemen van 

de zgn. “pareltjes”, d.w.z. percelen met flinke populaties weidevogels en boeren die er veel aan doen. Thans 

is er een nieuw kerngebied ontstaan voor de periode 2023-2028. Dit betekent een uitbreiding voor geheel 

Eemland van het aantal hectaren weidevogelbeheer tot ca 2700 hectares. Was in 2016 nog ca 1500 hectares. 

Weersinvloeden   

De lente was duidelijk droog. De eerste helft van de maand april was wel kletsnat en gaf soms bedreigingen 

voor reeds aanwezige nesten. Er gingen dan ook enige nesten door de natheid verloren. Met een gemiddelde 

temperatuur van 10,2 °C tegen een langjarig gemiddelde van 9,9 °C was de lente aan de zachte kant.  

mailto:nestkastteam@vwggooi.nl
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Maart was zeer droog met gemiddeld 14 mm tegen normaal 53 mm en de maanden april en mei kenden een 

normale hoeveelheid neerslag met respectievelijk 39 mm en 49 mm en met gemiddeld over het land 104 mm 

neerslag tegen het langjarig gemiddelde van 148 mm. Tot aan de laatste dag zou de maand maart zelfs record 

droog zijn geweest, met plaatselijk zelfs helemaal geen neerslag. Het landelijk gemiddelde neerslagtekort was 

aan het einde van de lente opgelopen tot 105 mm, waar ongeveer 60 mm in deze tijd van het jaar normaal is.   

De genoemde weersomstandigheden hadden ook een invloed op het verloop van het broedseizoen. Door de 

droogte waren de bodem en de voedselomstandigheden niet echt goed in de maanden april-mei. De grasgroei 

kwam beduidend later op gang. Waardoor ook de aanwezigheid van insecten en wormen duidelijk minder was. 

Vogels zijn daardoor waarschijnlijk niet tot broeden overgegaan of hebben het broeden uitgesteld. Door de 

droogte via het neerslagtekort temperaturen in de periode medio april tot medio mei was het voedsel (insecten 

zoals tweevleugeligen, kevers en bovengronds aanwezige regenwormen) van de kuikens niet of nauwelijks 

voorhanden. 
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3. Activiteiten 
 

Vogelherkenningscursus 
In het voorjaar van 2022 kon de cursus gelukkig wel doorgaan maar nog niet in de Infoschuur. Wij vertoefden 

dus weer in de Drie Dorpen in ’s-Graveland. De enthousiaste groep van het najaar was zeer blij dat de cursus 

vervolgd kon worden. Onder de cursisten waren twee heren die zich al hadden aangesloten bij de 

weidevogelbescherming in de Eempolder. Zij maakten daar zelfs een film over van 45 minuten. Tijdens de 

cursus hebben zij over hun bevindingen verteld maar de film in zijn geheel vertonen nam te veel tijd in beslag. 

Die werd vertoond na de ledenvergadering in maart 2022. Paul v.d. Poel verzorgde tijdens het 

voorjaarsprogramma een presentatie als gastspreker. Eind augustus is er nog een extra avondexcursie gemaakt 

met Wouter en enkele leden van het cursusteam naar de Hilversumse meent. Vanaf de molen, waar de auto’s 

geparkeerd waren, kwamen we niet verder dan de eerste plas aan de rechterzijde van het fietspad. Daar was al 

zoveel te zien, we kwamen niet uitgekeken! 

Het team bestaat nu (voorjaar 2022) uit: Roel Huizenga, Henk de Vendt, Mieke Pieren, Hans Booij, Bertus 

v.d. Brink, Andrea Rietbergen, Karen Dijkman en Francis Bakker. In juli namen we (groots) afscheid van 

diverse teamleden: Paul van de Poel, Roel Huizenga, Peter Jansen, Splint Scheffer en Wil Makkinje. Na een 

gezellige lunch maakten we in de stromende regen een vaartocht op het Naardermeer. 

Najaarscursus 2022 

Met een geheel nieuwe groep cursisten zijn we de najaarscursus gestart in de Infoschuur; dat was toch wel 

weer fijn om in ons “eigen” honk te kunnen verblijven. En opnieuw heeft het vogelvirus de cursisten in zijn 

greep gekregen, wat een enthousiasme! 

Het cursusteam bestaat nu uit de volgende leden: Bertus van Den .Brink, Henk de Vendt, Mieke Pieren, Karen 

Dijkman, Andrea Rietbergen, Hans Booij en Francis Bakker. Nieuwe leden traden toe: Eddy Grootendorst, 

Wobbe Kijlstra en Duncan Broekhuizen. We zijn weer op volle sterkte! (Fred van Klaveren heeft zich na 

aanmelding na enige weken weer afgemeld). 

 

 

Verdiepingscursus vogeldeterminatie 
In 2022 zijn de 2 resterende avonden en excursies van de verdiepingscursus 2020 ingehaald. Tijdens de 

excursies zijn van nabij de bosrietzanger en de spotvogel gehoord en gezien. In de 5 jaar dat de 

verdiepingscursus is gehouden, namen meer dan 150 verschillende leden deel, waaronder 3 die alle edities 

hebben gevolgd.  

 

 

Excursies/Weekenden 
Het excursieprogramma is in 2022 weer opgestart. In totaal zijn er 17 excursies aangeboden. De gewoonte om 

vooraf aan te melden bevalt goed. Het voorjaarsweekend vond plaats in het Limburgse heuvelland. Het 

najaarsweekend had Texel als bestemming. Beide weekenden werden inhoudelijke voorbereid door de VWG 

en aangeboden via de reisorganisatie Delta Safari. Beide weekenden hadden 36 deelnemers. 

Het aantal excursieleiders neemt iets af. Wie eens een excursie wil verzorgen naar een bestemming die haar 

of hem bekend is, is zeer welkom.  

 

 

Buitenlandse reis 
De ALV heeft besloten het voorstel van het bestuur over te nemen om meerdaagse reizen (buitenland en 

weekenden binnenland) op afstand van de vereniging te willen organiseren vanwege het verzekeren van 

aansprakelijkheid. De commissie buitenland had al eerder aangegeven er op termijn mee te willen stoppen. Zij 

vond dit besluit daarvoor een logisch moment. Evert Constandse, Bertus van den Brink en Bert Roelofs hebben 

vele mooie reizen georganiseerd, waaraan veel leden hebben deelgenomen. Nogmaals onze dank voor alle 

inspanningen.  

 

 

De lezingen  
Door de corona-epidemie konden we ook dit jaar niet elke maand een lezingavond kunnen houden. In februari 

kwam Wim Smeets met een leuke en leerzame presentatie, niet alleen hele mooie beelden, maar ook zeer 

instructief over de uilen van Spakenburg.  
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Na de jaarlijkse algemene ledenvergadering 17 maart werd de documentaire die gemaakt is van de 

weidevogelbescherming in de Eempolders vertoond na een toelichting door de makers Olav van Wely en Wim 

Schippers. Mooi om te zien en te horen hoe onze eigen weidevogelbeschermers zich samen met de boeren 

inzetten en wat hun beweegredenen zijn. 

In april kwam Luc Hoogenstein, ecoloog bij Natuurmonumenten in het Naardermeer, ons bijpraten over de 

recente ontwikkelingen in en rond het Naardermeer. 

In september kon Paul van der Poel eindelijk aan ons zijn verhaal over de klapekster doen. Dit was enige keren 

uitgesteld vanwege de corona-epidemie. Paul en Loes bestuderen al vele jaren het gedrag van klapekster, 

zowel in de wintermaanden als er eentje op de Tafelbergheide overwintert, als elders in Europa in het 

broedseizoen.  

In oktober vertelde Otte Zijlstra over zijn reis naar de Noordkaap en liet daarbij mooi foto’s van het Noorse 

landschap met zijn vogels zien. 

Tenslotte gingen we in december weer op reis. Jacques Gregoire wandelt door heel Europa en kijkt ondertussen 

naar vogels, hij tekent ze en legt allerlei wetenswaardigheden de hij waarneemt vast. Nu eens een meer 

artistieke manier van vogelkijken! 

 

 

Fotografie 
In 2022 zijn 12 bijeenkomsten in de infoschuur en 13 fotografie excursies georganiseerd 

In januari is in de tuin van het Koos Vorrinkhuis een vogelplas aangelegd. De plas werd voorzien van een 

voederhuis en een provisorische ingegraven hut. De plas en hut waren met name interessant in de periode van 

maart-augustus vanwege aanwezigheid Appelvinken en Goudvinken. In juni-Augustus werden ook sperwers 

gezien en gefotografeerd. ’s Nachts zijn regelmatig vos, boommarter en das geregistreerd m.b.v. een 

wildcamera. 

Onderlinge communicatie tussen leden van de Fotogroep vond o.a. plaats middels Facebook, een whatsapp 

groep en een pagina op de VWG website. Foto’s werden regelmatig aangeleverd aan de Korhaan, de VWG 

website en verslagen van VWG activiteiten. 

 

 

Catering 
Wat zouden de lezingen, cursusavonden en vergaderingen zijn zonder koffie, thee, koek en iets te knabbelen. 

Al enkele jaren hebben we een enthousiaste groep die alle zorgen uit handen neemt van degenen die een 

activiteit organiseren of die een avond hun vogelverhaal gaan vertellen. Bij avonden in de infoschuur, verzorgt 

het team niet alleen de drankjes en de koekjes, maar opent ook de Infoschuur, zet de verwarming aan in de 

winter en vertrekt als laatste. De inkoop wordt ook door de groep gedaan. 
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4. Communicatie 
 

Communicatie 
Het ‘derde coronajaar’ 2022 was een stuk beter voor de communicatie dan de twee jaar ervoor. Het was fijn 

om de bijeenkomsten van de verschillende werkgroepen bij te wonen en te horen hoe de communicatie zou 

kunnen bijdragen aan het werk. Vele werkgroepen hebben vaak een groot eigen netwerk binnen de vereniging 

en met de verschillende (lokale) media, waardoor vaak de enige wens meestal was een oproep voor nieuwe 

werkgroepleden. 

De promotiekraam is het belangrijkste directe contact met ‘het publiek’ hier in het Gooi en omstreken. Het 

belangrijkste doel is het informatie geven (zowel mondeling als met onze folder) over de activiteiten van de 

vogelwerkgroep en de mogelijkheid van het volgen van de vogelcursussen. De verkoop van vogelproducten 

(van boeken tot vogelvoer) en het knutselen met kinderen, is een daarvoor een goed middel om met mensen 

aan de praat te komen. 

Hanneke Cusell heeft inmiddels veel DOENERS van de werkgroepen geïnterviewd. De verhalen en foto’s van 

de doeners van het vogelringstation, de vogelherkenningscursus, de zwaluwgroep, de roofvogelgroep en de 

werkgroep broedvogelinventarisaties zijn inmiddels gepubliceerd in De Korhaan. Deze interviews zijn 

bedoeld om (nieuwe) leden te informeren wat onze werkgroepen allemaal dóen en leden te enthousiasmeren 

om méé te doen. De teksten zullen ook worden gebruikt om meer uniformiteit tussen de pagina’s van de 

werkgroepen op de nieuwe website te creëren. Bezoekers kunnen zo in een oogopslag zien welke activiteiten 

er zijn en wat er nodig is om mee te kunnen doen. 

Met behulp van Jos Meulman zijn er in 2021 twee social media platforms opgezet: Instagram en Facebook. 

Facebook wordt inmiddels redelijk gevuld, maar het bereik is nog niet groot. Per post tussen de 25 en 35 

personen, waarvan de meeste leden van onze eigen vogelwerkgroep. Op Instagram wordt vooral door de 

Fotowerkgroep onze hashtag #vwggooi goed gebruikt, maar zijn de (twee) vwggooi en vogelwerkgroepgooi 

accounts nog leeg. 

De wens tot een versterking en meer samenhang en afstemming tussen de verschillende communicatie vormen 

blijft gehandhaafd. De Korhaan, Nieuwsbrief en website waren ook dit jaar weer de belangrijkste 

communicatie- en informatiekanalen. De Werkgroepen haalden door hun eerdergenoemde uitstekende 

perscontacten regelmatig de plaatselijke en regionale pers.  

 

 

Promotiekraam 
Het jaar begon voor ons met de voorjaarscursus op 15 maart. Zoals gewoonlijk een enthousiaste groep mensen, 

leuke avond. De verkoop viel tegen, waarschijnlijk omdat veel deelnemers door corona waren doorgeschoven.  

Het Schaapscheerdersfeest in Blaricum werd groots gevierd, op twee dagen vanwege het 100 jarig bestaan van 

het GNR. Wij hebben alleen zaterdag 4 juni gestaan. Twee keer opbouwen en afbreken was teveel. Het was 

een fantastische dag, mooi weer en veel mensen voor, en ook achter de kraam. Het is leuk dit zo met een vast 

groepje te doen. De opbrengst was het record, 450 euro, maar belangrijker is mensen bekend maken met de 

VWG, wat velen nog steeds verwarren met de Vogelbescherming. Het is jammer dat door corona de cursussen 

bijna steeds volgeboekt zijn, daar verwijzen we juist meestal naar. 

 De bijenmarkt op 17 september hebben we helaas over moeten slaan. De weersvoorspelling was te slecht, we 

staan toch met veel boeken en wilden het risico niet nemen dat alles krom zou trekken. 

11 oktober de tweede cursusavond. Deze keer liep het jubileum boek heel goed, dat is per keer verschillend, 

verder ook aardig verkocht voor een bedrag van 252 euro. 

Op 11 december werd er voor het eerst een kerstmarkt in het Pinetum Blijdenstein in Hilversum georganiseerd. 

Ons werd gevraagd daar met de kraam te komen staan. Erg leuk, in Hilversum hadden we tot nu toe geen 

gelegenheid om te staan. Het was een heel gevarieerde markt, natuurproducten, kunst en uiteraard eten en 

drinken. Tot verrassing van de organisatie en ook van ons, kwamen er heel veel bezoekers. Doortje had een 

tafel tot haar beschikking, waar ze de hele dag schilderde met kinderen en volwassenen. Een geslaagde dag, 

die vast herhaald zal worden. Koud maar fijn zo met elkaar achter de kraam, iedereen kon zich zo nu en dan 

warm lopen en kijken wat er nog meer te doen was. Onze omzet was 311 euro, toch leuk. Dank weer aan alle 

kraamdames, Paula, Femmy, Kitty, Marjolein en Doortje, alleen zou ik er echt niet aan beginnen! 

promotie@vwggooi.nl 
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De Korhaan 

In 2022 verscheen De Korhaan weer viermaal. In totaal maar liefst (48+44+48+52) 192 bladzijden leesplezier 

en informatie. Het redactieteam bestaat uit acht leden. Doortje van Dijk en Jelle Hogenbirk vormen het ‘lay-

out team’ waarbij Doortje de redactie vertegenwoordigt in het bestuur. Naast de vaste rubrieken van de 

eindredacteur en de voorzitter komen in elk nummer meestal de rubrieken de ‘Rode lijsters’, de boek- en 

rapportbesprekingen, ‘wat was interessant in andere vogelbladen’ en een vogelsoort uit de Eempolder aan bod. 

Vanwege de coronapandemie zijn er nauwelijks excursies en lezingen aangekondigd. 

In het eerste nummer (jaargang 56-1) het ‘In memoriam’ van onze oud-voorzitter Rob Kole. Jelle Harder 

behandelt de toename van IJsvogels in Noord-Holland en Carel de Vink de ‘vogel van het jaar 2022’ de Merel. 

De ‘Vogeltreffers’ is een hommage aan de veel te jong overleden Hilde Veenstra. In de rubriek ‘Rode lijsters’ 

wordt de Grauwe Vliegenvanger en zijn voorkomen in het Gooi behandeld. Dick Jonkers en Engbert van Oort 

geven weer een overzicht van de broedgevallen van de Oeverzwaluw. Verder diverse kleine interessante 

vogelartikelen over de Bijeneter en een onbekende kruising van twee soorten ganzen. In het Eempolderartikel 

wordt de Merel behandeld. 

In het zomernummer (jrg. 56-2) wordt de ‘weidevogelheld 2022’ Gert Bieshaar in het zonnetje gezet. Bij de 

‘Rode lijsters’ behandelt Carel de Vink de achteruitgang van de Ringmus in ons werkgebied. Harry de Klein 

schreef een prachtig artikel over ‘de trek van Kraanvogels’ net over de Nederlandse grens. De ‘Vogeltreffers’ 

zijn ditmaal gemaakt door Jos Ketelaar. Hanneke Cusell brengt de ‘Zwaluwwerkgroep‘ onder de aandacht. 

Rob Moolenbeek vertelt over een afwijkend gekleurde Middelste Bonte Specht en een kruising tussen een 

Huismus en een Ringmus. Carel de Vink vervolgt zijn verhaal over ‘de vogel van het jaar’ de Merel. Jan Mooij 

behandelt het voorkomen van de Middelste Bonte Specht en in zijn Eempolderartikel behandelt hij de 

Goudplevier. 

In het herfstnummer (jrg. 56-3) schrijven van Mark Bouts en Rudy Schippers een ‘superartikel’ over het 

migratiepatroon van de Kleine Karekiet, ontrafeld door het gebruik van geolocators. Harry de Klein vertelt 

over zijn ‘vogelcruise’ naar Spitsbergen. Aafke Yntema geeft een verslag over de gierzwaluwexcursie. De 

‘Vogeltreffers’ zijn in dit nummer van Kees Maring. In de rubriek ‘Rode lijsters’ wordt de Veldleeuwerik 

besproken. Verder wat kleine vogelartikelen en een verslag over de Hoorneboegse heide van Sylvia Vermaas. 

De roofvogelwerkgroep wordt in het zonnetje gezet door Hanneke Cusell. In het Eempolderartikel behandelt 

Jan Mooij de Huismus. 

In het winternummer (jrg. 55-4) het vervolg van het ‘superartikel’ van Mark Bouts en Rudy Schippers nu over 

het trekpatroon van de Bosrietzanger. Hanneke Cusell behandelt de werkgroep ‘broedvogelinventarisaties’. 

Rudy Schippers verhaalt over een mogelijk broedgeval van de Struikrietzanger en een hybride Rietzanger x 

Bosrietzanger. Coby Jenninga zet de afscheidnemende nestkastman Ronald Beskers in het zonnetje. Paul 

Keuning behandelt het Paapje als ‘Rode lijster’-soort. De ‘Vogeltreffers’ wordt gevuld door 11 

vogelfotografen met hun beste vogelfoto’s van 2021. Verder wat korte vogelartikeltjes en Jelle Harder en Rob 

Moolenbeek schrijven over de eerste terugmelding van een als jong geringde IJsvogel uit het Gooi. Dick 

Jonkers en Engbert van Oort geven de resultaten van de broedvogelinventarisatie van de Oeverzwaluw 2022. 

Paul Keuning behandelt weer de binnengekomen vogeltijdschriften en Jan Mooij geeft een verslag van de 

Gele Kwikstaart in de Eempolders. 

Het redactieteam kwam eenmaal bij elkaar. De communicatie verloopt via de e-mail en de telefoon. 

Heuglijk is het feit dat een nieuwe eindredacteur (Ruud Overdijk) voor De Korhaan zich heeft aangemeld. Dit 

jaar zal hij geleidelijk het eindredacteurschap van de huidige eindredacteur Rob Moolenbeek overnemen. 

Verder worden alle redactieleden, schrijvers en fotografen bedankt voor hun medewerking. Zonder hun 

bijdragen krijgen wij De Korhaan niet gevuld en valt hij niet met regelmaat in uw brievenbus. 

R.G. (Rob) Moolenbeek    redactie@vwggooi.nl 
 


